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Będzie nowa sala sportowa w Łowyniu!
Etap planowania i opracowania niezbędnej dokumen-
tacji technicznej dla tej długo wyczekiwanej inwestycji 
dobiegł końca. Teraz czeka nas budowa obiektu, która 
ma potrwać do 12 listopada przyszłego roku. Głównym 
elementem inwestycji jest budowa sali gimnastycznej, 
jednak prace budowlane będą miały szerszy zakres.
Umowa została podpisana 15 września przez Burmistrza Między-
chodu Krzysztofa Wolnego, Skarbnik Annę Andrałojć oraz Dyrek-
tora ZSP w Łowyniu Andrzeja Paplę i przedstawicieli firmy Hosta 
Group. Łączny koszt realizacji zadania pn. Budowa sali sportowej 
przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łowyniu, wyniesie ponad  
3 miliony złotych. Kwota ta w całości pochodzi z międzychodzkiego 
budżetu. 

W skład inwestycji oprócz samej sali sportowej mają wchodzić także 
m.in. pomieszczenia sanitarno-techniczne, takie jak szatnie, toalety, 
magazyn sportowy i sala dla trenerów, łącznik z budynkiem szkoły 
na wysokości 1 piętra, boisko zewnętrzne, wiata na rowery, parking, 
schody terenowe na istniejący orlik i chodniki. Konieczne będą także 
prace związane z przebudową instalacji kanalizacji deszczowej 
i sanitarnej. Ponadto planowane jest utwardzenie placu przed szkołą 
oraz instalacja oświetlenia zewnętrznego.

Zgodnie z zamówieniem budynek sali sportowej oparty będzie 
na planie prostokąta o wymiarach 25m x 20,87 m i składać się będzie 
z dwóch brył – wyższej zachodniej, mieszczącej salę gimnastyczną 
i niższej wschodniej, w której zlokalizowane będą pomieszczenia 
towarzyszące. Na sali gimnastycznej wyznaczone zostanie pełno-
wymiarowe boisko do siatkówki oraz niepełnowymiarowe do koszy-
kówki i piłki ręcznej. Na wyposażeniu znajdą się siatka, bramki, dra-
binki oraz opuszczane elektrycznie kosze. Sala będzie mogła być 
także dzielona na pół przy pomocy kotary grodzącej, co umożliwi 
prowadzenie równolegle różnych zajęć. Obiekt będzie przystoso-
wany dla osób niepełnosprawnych. /KŻ.

Burmistrz Międzychodu Krzysztof Wolny wystąpił na VI 
Ogólnopolskim Szczycie Gospodarczym OSG 2020, zor-
ganizowanym 5-6 października w Lublinie. W wyda-
rzeniach kongresowych skoncentrowanych na filarach 
polskiej gospodarki przyszłości burmistrzowi towarzy-
szyli zastępca Rafał Ciszewicz, kierownik Referatu Inwe-
stycji i Infrastruktury Wojciech Dyl oraz prezes Między-
chodzkiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. 
z o.o. Szymon Prokopczuk.
Burmistrz Krzysztof Wolny, razem m.in. z prezydentami Poznania 
Jackiem Jaśkowiakiem i Lublina – Krzysztofem Żukiem, byli pre-
legentami panelu dyskusyjnego poświęconego zabezpieczeniu 
polskiej gospodarki w dobie pandemii, sytuacji międzynarodowej, 
bezpieczeństwu energetycznemu i finansowemu oraz potencjałowi 
infrastrukturalnemu i innowacyjnemu. Jednym z najciekawszych 
tematów szczytu była kwestia zmian energetycznych i przejścia 
naszego kraju na pozyskiwanie prądu z odnawialnych źródeł energii. 
Międzychodzka delegacja prowadziła ożywioną dyskusję z rządo-
wymi ekspertami oraz innymi obecnymi w Lublinie samorządowcami 
w kwestii planowanych zmian w kierunku rezygnacji z ogrzewania 
gazowego i przyszłościowego wykorzystywania paliwa wodorowego.

Na zakończenie pierwszego dnia szczytu odbyła się gala wręczenia 
statuetek Bursztyny Polskiej Gospodarki 2020. /Red.

VI Szczyt Gospodarczy w Lublinie
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Rozbiórka starego mostu

W pierwszym dniu października burmistrz Międzychodu Krzysztof 
Wolny spotkał się z wojewodą lubuskim Władysławem Dajcza-
kiem. Rozmowa dotyczyła możliwości rewitalizacji linii kolejowej 
368, łączącej Skwierzynę i Międzychód. Powrót transportu kole-
jowego – zarówno pasażerskiego, jak i towarowego, ma duże 
znaczenie w kontekście dynamicznego rozwoju gospodarczego 
naszej gminy. 
Spotkanie z wojewodą lubuskim wpisuje się w szereg inicjatyw międzychodz-
kiego samorządu, zmierzających do przywrócenia zlikwidowanych w latach 
90-tych połączeń kolejowych. Jednym z kierunków potencjalnego finanso-
wania tych projektów, oprócz środków z Funduszu Odbudowy oraz Regio-
nalnych Programów Operacyjnych, jest rządowy program Kolej plus. /Red

Trwają zaawansowane prace rozbiórkowe przy starym moście 
w Międzychodzie – w jego przyczółkach powstaną dwa punkty 
widokowe. Do normalnego przebiegu wróci Warta, której koryto 
aktualnie, z uwagi na realizację inwestycji, zostało zwężone. 

Umowę na rozbiórkę starego mostu podpisano 12 sierpnia, prace rozpoczęto 
na początku września. Wykonawcą prac jest konsorcjum trzech firm (N CON-
STRUCTIONS sp. z o.o. sp.k. Pierwszewo, Betoniarnia Nowak sp. z o.o. sp.k. 
Pierwszewo, Przedsiębiorstwo Budownictwa Wodnego sp. z o.o. Elbląg). 
Rozbiórka mostu prowadzona będzie metodami tradycyjnym, za pomocą 
cięcia i kruszenia – zrezygnowano z wysadzenia materiałami wybuchowymi 
podpór. Całość prac ma się zakończyć w 2021 roku. /Red

Międzychód wśród „Pereł Samorządu 2020”!
Kongres, zorganizowany już po raz czwarty 
przez Dziennik „Gazeta Prawna” i Miasto Gdy-
nia, poświęcony był zarówno analizie aktu-
alnych problemów i wyzwań stających przed 
samorządami, jak i projektowaniu rozwiązań 
na przyszłość. 

Na kongresie omawiano przede wszystkim 
kwestie rosnących kosztów funkcjonowania 
miast i gmin – między innymi problemy gospo-
darki komunalnej, w tym coraz wyższe ceny 
energii czy wywozu śmieci. Rozmawiano też 
o wprowadzonych w 2019 roku, niekorzystnych 
dla gmin, zmianach w systemie podatkowym. 
Sporo uwagi poświęcono także kwestiom ener-
getycznym i środowiskowym.

Analizowano także wpływ trwającej pande-
mii Covid-19 na lokalne budżety. Szacuje się, 
że sektor samorządowy w tym roku straci 
z tego powodu łącznie ok. 13,5 mld złotych. 
W wielu gminach zatrzymano więc realizację 
inwestycji, zaś te planowane na kolejny rok 
stoją pod znakiem zapytania. W tym kontek-
ście dodatkowego znaczenia nabiera przyjęta 
przez samorząd Międzychodu strategia dyna-
micznego rozwoju gospodarczego i aktyw-
nego pozyskiwania nowych inwestorów. /IK

Na odbywającym się 12-13 października w Gdyni Kongresie „Perły Samorządu”, Międzychód zdobył III miejsce w kategorii gmin miejsko–
wiejskich. Prestiżowym wyróżnieniem w kategorii włodarzy uhonorowano także Burmistrza Międzychodu Krzysztofa Wolnego. Gratulujemy!

Z wojewodą
o powrocie kolei
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Ośrodek Pomocy Społecznej w Międzychodzie ogła-
sza nabór beneficjentów do otrzymania pomocy 
żywnościowej w ramach Programu Operacyjnego 
Pomoc Żywnościowa 2014–2020 Podprogram 2020. 

W ramach podprogramu udzielana będzie pomoc 
osobom oraz rodzinom najbardziej potrzebującym 
w postaci artykułów spożywczych, które będą prze-
kazywane bezpłatnie.

Uczestnik podprogramu otrzyma również możliwość:

• wzięcia udziału w warsztatach edukacyjnych,
• skorzystania ze wsparcia Ośrodka Pomocy Spo-

łecznej (doradztwo specjalistyczne, wsparcie pra-
cownika socjalnego, aktywizacja społeczna, itp.).

Pomoc mogą otrzymać osoby i rodziny znajdujące 
się w trudnej sytuacji życiowej, spełniające prze-
słanki do otrzymania pomocy zgodne z aktual-
nymi przepisami. Jednym z kryteriów jest dochód: 
1 402,00 zł netto dla osoby samotnie gospodarują-
cej oraz 1 056,00 zł netto dla osoby w rodzinie.

Szczegółowych informacji dotyczących Programu 
i składania wniosków udzielają pracownicy Ośrodka 
Pomocy Społecznej: 697 484 044 lub 697 444 910.

 /KŻ.

Pomoc żywnościowa: 
OPS otwiera nabór

Dwa tygodnie temu powiat międzychodzki zaliczono do tzw. „czerwonej strefy”, czyli 
obszarów objętych obostrzeniami jako szczególnie zagrożonych pandemią Covid-19. 
Tym ważniejsze staje się budowanie i utrzymywanie silnych więzi społecznych, wza-
jemne wsparcie sąsiedzkie i dostęp do rzetelnych informacji. Urząd Miasta i Gminy już 
kilka tygodni temu postanowił odpowiedzieć na te potrzeby, udostępniając dla miesz-
kańców darmową aplikację Moja Okolica. 

Gmina wspiera relacje społeczne

Pobierz aplikację 
na telefon z Android

Pobierz aplikację 
na telefon z iOS

Aplikacja Moja Okolica została stworzona z myślą 
o pogłębianiu relacji w lokalnych społecznościach 
oraz pomiędzy samorządem terytorialnym i miesz-
kańcami. Pozwala także na promowanie lokalnych 
inicjatyw i przedsiębiorstw, a także łatwe wyszuki-
wanie punktów usługowych i medycznych. 

Czerwona strefa – co musisz wiedzieć o obowiązujących obostrzeniach?
 � Zasłanianie nosa i ust jest obowiązkowe: 
w przestrzeni publicznej (również na zewnątrz), 
w środkach transportu zbiorowego, 
w miejscach ogólnodostępnych, w zakładach 
pracy i budynkach użyteczności publicznej, 
na zajęciach edukacyjnych, w obiektach 
handlowych i usługowych, w trakcie 
sprawowania kultu religijnego – w budynkach 
do tego przeznaczonych i na cmentarzach.

 � Utrzymywanie dystansu: we wszelkich 
sytuacjach należy zachowywać odstęp 1,5 m 
od innych osób. Szczególnie w kolejkach, 
poczekalniach i innych miejscach, gdzie 
przebywa wiele osób jednocześnie.

 � Kościoły: uczestnicy wydarzeń religijnych mogą 
wypełniać 50% kościoła. W przypadku, gdy 
msza odbywa się na zewnątrz: maksymalnie 
150 osób i zachowanie 1,5 m odstępu.

 � Transport zbiorowy: pasażerowie mogą 
zajmować do 50% miejsc – zajętych może być 
100% miejsc stojących i max. 50% siedzących. 
Obowiązuje nakaz zasłaniania nosa i ust. 

 � Podczas zakupów obowiązkowe jest 
noszenie rękawiczek jednorazowych 
lub dezynfekowanie rąk.

 � Zakaz organizowania wydarzeń 
kulturalnych oraz wydarzeń sportowych 
z udziałem publiczności 

 � W restauracjach i ogródkach: 1 osoba na 4 m2. 
Klienci muszą też zakrywać nos i usta od wejścia 
do lokalu do czasu zajęcia miejsca przy stoliku. 

 � W salonach kosmetycznych, fryzjerskich 
i studiach tatuaży może przebywać tylko 
obsługa i aktualnie obsługiwani klienci.

 � Ograniczona liczba osób w obiektach: 
siłownie i kluby fitness: 1 osoba na 10 m2, 
baseny i aquaparki: 75% maks. obłożenia obiektu  
kina: 25% ilości miejsc, zachowanie 1,5 m 
odstępu, obowiązuje nakaz zasłaniania nosa i ust.

 � Udział w zgromadzeniach: liczba 
uczestników nie może przekraczać 50 osób, 
obowiązuje zachowanie 1,5 m odstępu 
oraz nakaz zasłaniania nosa i ust.

 � Ograniczenie liczebności wesel 
i innych uroczystości rodzinnych 
do 50 osób (nie licząc obsługi). 

 � Nieczynne są sanatoria,dyskoteki i kluby nocne.

 � Zakaz organizacji kongresów i targów. 

 � Zakaz działania wesołych miasteczek, 
parków rozrywki i rekreacji.

JAK PRAWIDŁOWO UŻYWAĆ MASECZEK: 

  Maseczkę zakładaj tak, by zawsze zasłaniała 
usta i nos! Pamiętaj – nawet jeśli nie masz 
objawów, możesz niechcący zarazić innych.
Odsłanianie nosa sprawia, że skuteczność 
ochrony przed rozprzestrzenianiem 
się wirusa drastycznie spada!

  Często pierz maseczkę i noś ją zawsze 
tą samą stroną do twarzy. Dbaj także 
o higieniczne przechowywanie maseczki.

  Unikaj dotykania maseczki podczas 
noszenia, a przy zakładaniu i zdejmowaniu 
chwytaj tylko za gumki.

Jest to rozwiązanie szczególnie dostosowane 
do trudnej sytuacji związanej z pandemią. Z jed-
nej strony w tym czasie szczególnie potrzebujemy 
wsparcia, kontaktu z innymi i poczucia bezpie-
czeństwa – a z drugiej konieczne zobowiązani 
jesteśmy do przestrzegania ograniczeń i zacho-
wania dystansu społecznego. 

Liczymy na to, że w trudnym czasie pandemii 
aplikacja będzie dla mieszkańców naszej gminy 
płaszczyzną pozwalającą na wzajemne wsparcie 
– mówi Krzysztof Wolny, Burmistrz Międzychodu. 
– Dzięki tej aplikacji wolontariusze mogą łatwo 
udzielić informacji o zakresie oferowanej pomocy, 
a także odnaleźć osoby potrzebujące pomocy 
w swojej najbliższej okolicy. /KŻ.

Funkcje aplikacji:
 � wyszukuj usługi w okolicy i wystawiaj opinie
 � promuj swój lokalny biznes
 � subskrybuj wiadomości od wybranych 
nadawców

 � szybko znajdź najbliższą placówkę 
medyczną, aptekę czy defibrylator

 � określ bezpieczne strefy dla Twoich  
podopiecznych i otrzymuj powiadomienia, 
gdy je opuszczą

 � przeglądaj lokalne wydarzenia i ustawiaj 
przypomnienia

 � publikuj swoje ogłoszenia
 � bądź w kontakcie ze swoimi sąsiadami!
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Pandemia spowodowana koronawirusem 
COVID-19 jest aktualnie jednym z najważniej-
szych wyzwań dla każdej lokalnej społeczno-
ści. W zwalczanie tego zagrożenia zaangażo-
wało się bardzo wiele osób, firm i organizacji. 
Również samorząd Międzychodu stara się 
aktywnie przeciwdziałać rozprzestrzenianiu 
się wirusa – jak do tej pory na ten cel z budżetu 
gminy wydano już ponad 236 tysięcy złotych. 
Na co dokładnie przeznaczono te środki? 
Najbardziej podstawowym, a zarazem najwięk-
szym wydatkiem były maski ochonne i filtry do nich. 
Zadbaliśmy, by wyposażone w nie były osoby, które 
są szczególnie narażone na zarażenie ze względu 
na wykonywaną pracę – personel medyczny, służby 
mundurowe oraz strażacy. Ponadto ok. 14 tysięcy 
maseczek zostało dostarczonych do mieszkań-
ców gminy.

Dodatkowo, za łączną kwotę 6.432,42 złotych, 
zrealizowano także takie usługi, jak np. dezynfek-
cja CTR w Mierzynie jako miejsca pobytowego 
podczas kwarantanny, wywóz odpadów komu-
nalnych z obiektu objętego kwarantanną, cate-
ring, usługi pralnicze oraz montaż plexi. /Red.

ZARZĄDZANIE KRYZYSOWE – ZAKUPY

Kombinezony ochronne 18 020,03 zł

Maski ochronne i filtry do masek 149 744,43 zł

Środki do dezynfekcji 22 955,73 zł

Rękawice ochronne 4 590,98 zł

Termometry 2 729,14 zł

Urządzenia: zamgławiacz elek-
tryczny, automatyczne stacje 
dezynfekcyjne (5 szt.) opryskiwa-
cze plecakowe, ozonatory (3 szt.)

17 345,89 zł

Pozostałe – m.in. zbiorniki 
na płyn do dezynfekcji, okulary 
ochronne, słupki odgradzające, 
osłony z poliwęglanu, guma 
do przyłbic itp.

15 000,72 zł

RAZEM 230 386,92 zł

walczy z koronawirusem

Za pomocą drukarek 3D drukowaliśmy 
przyłbice i przejściówki do filtra półmasek 

Secura 3000 dla, m.in.: Szpitala Powiatowego, 
Klubu Integracji Społecznej, 

Ośrodka Pomocy Społecznej, 
gminnych jednostek OSP, naszych 
placówek oświatowych, Komendy 

Powiatowej Policji, Powiatowej Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej.Jak gmina Międzychód

Ogółem wydatki związane z pandemią COVID-19 
do 6 października wyniosły 236 819,34 zł. /Red

We współpracy z naszymi służbami i wolontariuszami dostarczyliśmy ok. 14 tysięcy maseczek 
ochronnych do gospodarstw domowych w gminie Międzychód.

Wydawca: Gmina Międzychód
Adres redakcji: Urząd Miasta i Gminy Międzychód,  
ul. Marszałka Piłsudskiego 2, 64-400 Międzychód, 

infomiedzychod@gmail.com
p.o. redaktora naczelnego: Jacek Kaczmarek

ISSN 1733-3466, nakład 3000 egz.
Skład i druk: monomedia.pl
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Trzeci kwartał kończymy pozytywnie

Termomodernizacja i remont budynku nowej siedziby 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Międzychodzie

Termomodernizacja i remont sal w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Kamionnie

Przebudowa ul. Zaułek Rzeczny wraz z wymianą sieci instalacji 
gazowej i wodnej oraz budową kanalizacji deszczowej

Pomimo ogromnego problemu, jakim jest światowa pandemia 
Covid-19, Międzychód nie zwalnia tempa. Poniżej przedstawiamy 
krótki fotereportaż, dokumentujący najważniejsze inwestycje 
realizowane w ostatnich miesiącach. 
Są wśród nich przedsięwzięcia infrastrukturalne: termomodernizacja i remont 
budynku Ośrodka Pomocy Społęcznej w Międzychodzie oraz sal w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Kamionnie, a także budowa przyłącza ciepłowni-
czego do budynku Zespołu Szkół nr 2 w Międzychodzie. 

Wymienione zostało pokrycie dachowe zabytkowego dworku w Mnisz-
kach. Podjęto też szereg inwestycji drogowych – m.in. na terenie dawnego 
ośrodka wypoczynkowego w Mierzynie czy drogi dojazdowe do terenów 
inwestycyjnych w Gorzyniu. Przebudowano także ulicę Zaułek Rzeczny, co 
połączono z wymianą sieci instalacji gazowej i wodnej oraz budową kana-
lizacji deszczowej. Powstał także chodnik na odcinku Mnichy–Mniszki, 
a na przystankach autobusowych w Miedzychodzie i Bielsku pojawiły się 
nowe, estetyczne wiaty. Zrealizowano również szereg działań w budynkach 
oświatowych, trwają prace w Muzeum Regionalnym, rusza też remont wia-
duktu nad linią kolejową w Głażewie. /KŻ.

Z senatorem Wadimem Tyszkiewiczem 
na terenach inwestycyjnych
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Budowa dróg dojazdowych do terenów 
inwestycyjnych w Gorzyniu

Budowa dróg na terenach 
wypoczynkowych dawnego ośrodka Mierzyn

Wymiana wiat przystanków autobusowych  
w Międzychodzie i Bielsku 

Zakup nowej multimedialnej tablicy wyników  
i nagłośnienia Hali Widowiskowo-Sportowej  

w Międzychodzie 

Budowa chodnika 
na odcinku Mnichy-Mniszki

Budowa przyłącza ciepłowniczego do budynku
Zespołu Szkół nr 2 w Międzychodzie

Wymiana pokrycia dachowego zabytkowego 
dworku na terenie CERiP w Mniszkach

Sterowane radiowo rolety w hali sportowej 
w Szkole Podstawowej nr 1

Remont ogrodzenia w Szkole Podstawowej nr 1 
(od ul. Wincentego Iczka)
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Aktywność jest niezbędna
Rozmowa z Krzysztofem Wolnym,

Burmistrzem Międzychodu

Panie Burmistrzu, chciałbym porozmawiać 
o rozwoju gospodarczym gminy Międzychód. 
Niedawno finalizował Pan rozmowy z nowym, 
dużym inwestorem z branży meblowej...

Tak, dlatego mogę już potwierdzić, że w Między-
chodzie powstanie fabryka, która produkować 
będzie zarówno piankę do materacy jak i watolinę, 
czyli owatę tapicerską. Będzie również filcownia, 
a docelowo także wytwórnia mebli drewnianych. 
Łącznie wszystkie te działy pozwolą na zatrudnie-
nie około tysiąca pracowników. 

Czy aktualnie w gminie Międzychód jest zapo-
trzebowanie na tysiąc nowych miejsc pracy? 

Jeśli oceniać tylko i wyłącznie teraźniejsze 
potrzeby, to z całą pewnością nie. Ale chcemy być 
przygotowani na to, że już niedługo zapotrzebo-
wanie takie może się pojawić. Widać już pierwsze 
poważne oznaki recesji gospodarczej i stan ten 
będzie się dynamicznie pogarszał. Można założyć, 
że wiele firm i zakładów pracy będzie miało mniej-
sze lub większe kłopoty, co niewątpliwie wywoła 
skutek w postaci zwiększenia poziomu bezrobo-
cia. Te gminy, które odpowiednio wcześnie nie 
zadbają o buforowe miejsca pracy, będą miały 
duży problem. I będzie to problem, którego nie da 
się rozwiązać interwencyjnie, w ciągu kilku tygo-
dni czy miesięcy. Potrzebne są działania na przy-
szłość i to właśnie staramy się robić. Jeśli z lokal-
nego rynku zniknie któraś z dotychczasowych 
firm – a przypomnę, że nie tak dawno temu sytu-
acja taka miała miejsce – to część pracowników 
znajdzie zatrudnienie w nowej firmie. Dlatego bar-
dzo chciałbym, aby w naszej gminie w najbliższym 
czasie powstało jeszcze kilka zakładów, z których 
każdy zapewniać będzie kilkaset miejsc pracy.

Nowe zakłady przemysłowe to nie tylko miej-
sca pracy…

Oczywiście, oznacza to także wzrost docho-
dów międzychodzkiego budżetu – spora część 
podatków płaconych przez inwestora pozostaje 
przecież w gminie. Nowe miejsca pracy to także 
napływowi pracownicy. Jeśli będą oni mieli per-
spektywę stabilnego zatrudnienia, to można 
sądzić, że część z nich zdecyduje się zamieszkać 
w Międzychodzie na stałe. Wówczas z pewnością 
wezmą pod uwagę, że zapewniamy chociażby 
darmowe przedszkola, bezpłatną naukę pływa-
nia, Kartę Dużej Rodziny czy Kartę Seniora, wspie-
ramy kluby sportowe i stowarzyszenia, w których 
młodzież może się rozwijać… Staramy się także 
zadbać o zwiększenie ilości budynków wieloro-
dzinnych, aby stworzyć atrakcyjne warunki miesz-
kaniowe dla potencjalnych nowych mieszkańców. 

Takie kompleksowe podejście ze strony samo-
rządu oznacza, że dla wielu osób Międzychód 
będzie po prostu dobrym miejscem do życia. 

Czy Międzychód to równie atrakcyjne miej-
sce także z punktu widzenia potencjalnego 
inwestora? 

Warto zauważyć, że do niedawna większe inwe-
stycje powstawały raczej na obrzeżach dużych 
metropolii – przykładem może być Tarnowo Pod-
górne, zlokalizowane niedaleko Poznania. Ten-
dencja ta zaczyna się jednak odwracać, ponieważ 
terenów inwestycyjnych w takich lokalizacjach 
po prostu jest już bardzo mało. To oznacza, 
że takie gminy jak Międzychód stają się coraz 
bardziej atrakcyjne dla potencjalnych inwestorów. 
Ale ten proces nie zachodzi samoistnie – gmin 
w Polsce mamy 2477, w samej Wielkopolsce jest 
ich 226. Ta statystyka pokazuje, że nie tak łatwo 
jest pozyskać inwestora właśnie dla tej, a nie 
innej gminy.

Trzeba go jakoś zachęcić, żeby zainwestował 
właśnie w Międzychodzie? 

Nie tylko zachęcić – najpierw trzeba go także cier-
pliwie i aktywnie szukać. Tak – właśnie szukać, 
ponieważ niezbyt często zdarzają się sytuacje, 
że inwestor sam pojawia się w Urzędzie Miasta 
i Gminy i mówi: chciałbym zbudować u Was duży 
zakład przemysłowy. To tak nie działa. Do inwe-
stora trzeba dotrzeć i przekonać go, że to właśnie 
w Międzychodzie powinien zainwestować swój 
kapitał. Że to właśnie w Międzychodzie znaj-
dzie odpowiednie warunki i przyjazny klimat dla 
stabilnego rozwoju swojego przedsiębiorstwa. 
Że nasza gmina jest solidnym i odpowiedzialnym 
partnerem, który w ramach swoich kompetencji 
zadba o to, by ułatwić realizację inwestycji. 

Trzeba naprawdę wielu starań, aby znaleźć i prze-
konać dużego inwestora do podjęcia działalno-
ści gospodarczej na terenie gminy. Dlatego tak 
istotna jest odpowiednia promocja Międzychodu, 
udział w różnorodnych konferencjach gospodar-
czych, stworzenie konkurencyjnej oferty inwe-
stycyjnej, poszukiwanie kontaktów itd. Jednym 
słowem: niezbędna jest aktywność. Bezczynne 
oczekiwanie raczej nie przyniesie pozytywnych 
skutków. 

Tylko że ta aktywność trochę kosztuje…

Mówi Pan jak opozycja… (śmiech). Ale ma Pan 
rację, aktywność istotnie trochę kosztuje – trzy 
lata temu na promocję gminy Międzychód wyda-
liśmy prawie dziewięćset tysięcy złotych. Czy 
to dużo? Oczywiście – to dużo. Ale proporcję 

zysków i kosztów właściwie ocenić można jedy-
nie poprzez porównanie. Budżet gminy Między-
chód to obecnie około sto milionów złotych – 
a jest to efekt zaledwie jednej kadencji. Jeszcze 
kilka lat temu jego wartość wynosiła niespełna 
sześćdziesiąt milionów złotych. Tymczasem dwie 
firmy, które dzięki aktywnym działaniom pro-
mocyjnym przekonaliśmy do działania w naszej 
gminie, do tej pory zainwestowały u nas ponad 
dwieście milionów złotych. I mówię tu o wartości 
samych tylko inwestycji, nie wliczając dochodów 
z podatków, miejsc pracy itp. Łatwo więc policzyć, 
że pieniądze zainwestowane w promocję gminy 
się zwróciły. 

Jak Pan sądzi, czy właśnie takiego aktywnego 
podejścia oczekują od Pana mieszkańcy gminy? 

Może to zabrzmi banalnie, ale staram się zawsze 
słuchać mieszkańców i współpracować z nimi. 
Staram się też dowiedzieć, czego oczekują i – jeśli 
tylko jest to możliwe – spełniać ich oczekiwania. 
Co kwartał spotykam się z mieszkańcami, staram 
się też co rok odwiedzić każde sołectwo – właśnie 
po to, by dowiedzieć się, czego oczekują. I chyba 
nie pomylę się wiele, jeśli powiem, że mieszkań-
com zależy na tym, żeby żyło im się możliwie 
dostatnio, bezpiecznie i komfortowo. Wykaz zre-
alizowanych inwestycji, nadprogramowe godziny 
pracy, ilość przejechanych kilometrów w poszu-
kiwaniu inwestorów – to wszystko nie ma więk-
szego znaczenia. Moim zadaniem jako burmistrza 
jest po prostu skutecznie zadbać o to, by Między-
chód był możliwie najlepszym miejscem do życia. 
Tak to postrzegam i do tego właśnie staram się 
dążyć. 

Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał Iwo Kijewski
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Wojciecha 
Szychowiaka
Sołtysa Bielska

Alfabet

Wojciech Szychowiak – ma 64 lata, 
wykształcenie wyższe z tytułem mgr inż. 
uzyskał na Uniwersytecie Przyrodniczym 
w Poznaniu. Od 1982 roku pracuje jako 
nauczyciel w Zespole Szkół w Sierakowie. 
Jego specjalnością są przedmioty 
zawodowe rolnicze i rybackie oraz 
fizyka. Z Bielskiem jest związany od 
34 lat, natomiast od 2008 roku pełni 
funkcję Sołtysa tego sołectwa. Jest także 
radnym Rady Miejskiej Międzychodu. 
Czas wolny chętnie poświęca swoim 
zainteresowaniom: historii, motoryzacji 
i sportowi.

Asertywność: mieć swoje 
zdanie i je wyrażać

Ola, czyli moje „oczko 
w głowie”

Greta Thunberg, której 
działania całkowicie 
popieram

Koronawirus – czyli 
obecnie największe 
zagrożenie dla życia ludzi

Ufność, czyli sympatia  
do całego świata

Idealizm – czyli nie 
stawiamy kropki nad i

Niedziela, która jest 
czasem oddechu

Bielsko, czyli moja 
miejscowość

Pracowitość, 
czyli skłonność 
do poświęcania się pracy

Mecz – zawsze mam 
zaplanowany czas 
na dopingowanie 
„Sokoła”!

Zielony zakątek, czyli 
skwerek „Przy Krzyżu”

Ekologia, czyli 
uświadamianie wszystkich, 
że decydują o przyszłości 

„Szkiełko” – mój ulubiony 
program publicystyczny

Fake news – nierzetelne 
informacje, którymi 
karmieni są Polacy

Jezioro czyli nasze 
naturalne otoczenie, 
miejsce relaksu 
i odpoczynku

„Tygrys” – czyli nasz 
jedyny zwierzak

Ciekawość, która jest 
pierwszym stopniem  
do piekła

Działka, czyli moje 
ulubione miejsce 
do „ładowania akumulatorów”

Rodzina, która jest moim 
wsparciem duchowym

Hałas, czyli podrzucone 
nam za sprawą decyzji 
powiatu „jajo kukułcze”

Lekcja, czyli moje 
„skrzywienie” zawodowe

Wrażliwość, czyli 
pomaganie osobom 
słabszym
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Wszystkie szkoły średnie, podstawowe oraz przed-
szkola otrzymały od Urzędu Gminy Międzychód upo-
minki na dobry start w nowy rok szkolny. Gadżety 
zostały dostosowane do grup wiekowych uczniów 
poszczególnych placówek.
Szkoły średnie oraz podstawowe otrzymały egrzemplarze komiksu 
„Hejt”, który został wydany wspólnie z „Głosem Wielkopolskim” 
specjalnie po to, by w przystępny sposób edukować młodzież 
o tym niebezpiecznym zjawisku społecznym. Pedagodzy oraz 
wychowawcy mogą wykorzystać je podczas zajęć, by lepiej zilu-
strować jak przejawia się hejt, jakie mogą być jego konsekwencje 
oraz w jaki sposób można z nim walczyć.

Ponadto szkoły podstawowe, zespoły szkolno-przedszkolne oraz 
przedszkola otrzymały zestawy składające się z: długopisów 3D, 
puzzle z panoramą Międzychodu oraz karty do gry memory z róż-
nymi widokami z gminy Międzychód. 

Długopisy 3D służą do tworzenia różnorodnych figur przestrzen-
nych według własnego pomysłu. Pozwalają one na rozwijanie 
wyobraźni przestrzennej i kreatywnego myślenia. Gra memory 
i puzzle to natomiast prosty, ale bardzo skuteczny trening pamięci 
i koncentracji.

Mamy nadzieję, że uczniowie oraz kadra pedagogiczna będą rów-
nie zadowoleni korzystając z nowych gadżetów, co my w momen-
cie ich przekazywania! /Red.

Pandemia Covid-19 przyniosła kolejne problemy i wyzwania dla edukacji. 
Dlatego już w maju i czerwcu przekazano szkołom w naszej gminie aż 53 
laptopy do nauki zdalnej, które zostały następnie użyczone uczniom 
i nauczycielom, nie posiadającym właściwego sprzętu umożliwiającego 
realizację zdalnych lekcji. 

Komputery zostały zakupione ze środków pozyskanych z programów 
#zdalnaszkoła oraz #zdalnaszkoła plus w ramach Programu Operacyjnego 
Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. Dodatkowo w ramach działań związa-
nych z tarczą przeciw Covid-19 prowadzonych przez Zarząd Okręgowy Pol-
skiego Związku Łowieckiego w Poznaniu, członek Zarządu PZŁ w Pozna-
niu, Michał Grzegorzewicz wraz z przedstawicielami Koła Łowieckiego nr 9 
„Diana” w Poznaniu, w siedzibie Urzędu Miasta na ręce zastępcy burmistrza 
Rafała Ciszewicza, Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łowyniu 
Andrzeja Papli oraz Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Kamion-
nie Tomasza Mielucha, przekazali 4 laptopy do zdalnego nauczania. /Red.

Szkoły otrzymały laptopy do nauczania zdalnego

Nowy autobus 
bezpieczniejsza 
podróż do szkoły

Gadżety edukacyjne dla szkół

Oświata

Zakup nowego autobusu szkolnego na 55 miejsc siedzących kosztował budżet Gminy 
blisko 860 tys. zł. Jego głównym zadaniem będzie realizacja dowozów dzieci i uczniów 
do jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Międzychód oraz do Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Międzychodzie. 

Autobus został też oklejony atrakcyjnymi zdjęciami, które mają stanowić mobilną pro-
mocję Międzychodu podczas wycieczek szkolnych i innych wyjazdów po całym kraju.
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Drogie Dzieci!

Jesień.
Zadomowiła się na dobre. Dłu-
gie wieczory. Deszczowe dni. 
Coraz bardziej kolorowe drzewa. 
Spadają kasztany. Odczuwamy 
jesienny chłód.
W pracowni, przy Galerii, gdzie 
spotkaliśmy się w jednym 
z ostatnich dni wakacji – a był 
deszczowy i pochmurny – przy-
woływaliśmy ją wtedy barwami. 
Zapachniało nam wówczas jesie-
nią w czerwonych jabłkach, które 
przyniosła babcia Zosi.
Wiktor, Wiktoria, Zosia, Oli-
wia i Amelka namalowały swoje 
wyobrażenie jesieni.
Popatrzcie na zdjęcie.
Mój obraz jesieni dla Was, to 
Antek – szyszkowy ludzik.
Może uda się Wam zrobić takiego 
ludzika z darów jesieni? On nie 
musi nazywać się Antek. Wasz 
szyszkowy ludek będzie miał 
swoje imię. Nazwijcie go tak jak 
Wam się podoba.
Proszę, przyślijcie zdjęcia 
Waszych prac. Zamieścimy je 
w Krainie Bajek.

Katarzyna Kędzierska

Antek

Antek - dzieci mnie nazwały.
Antoś - ktoś zawołał w parku.
Kasztan, szyszka, żołądź mały,

nos z guzika - bez katarku.

A buciki mam z żołędzi.
Dwa patyki - rączki dwie.
Lubię trochę pogawędzić
w parku, pośród drzew.

Opowiadam o jesieni.
Znam ją bowiem nie od dziś.

W słońcu płaszczyk jej się mieni.
Jeżyk może w nim się skryć.

A wiewiórka - kitka ruda,
na ławeczce, w słońcu jeszcze,

swe orzeszki głośno turla.
Rzuć jej więcej. Pewnie zechce.

Katarzyna Kędzierska
Międzychód, 2 października 2020 r.

Nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej

W roku 2020 nagrody Burmistrza Międzychodu otrzymali dyrektorzy:

Roman Gryczyński Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1

Tomasz Mieluch Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Kamionnie

Maria Napierała Dyrektor Przedszkola z Oddziałami  
Integracyjnymi nr 2

Katarzyna Hałas Dyrektor Zespołu Przedszkoli nr 1

oraz nauczyciele:

Justyna Brzezińska nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 2

Józefa Karwatka nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 1

Katarzyna Rudnicka nauczyciel w Zespole  
Szkolno-Przedszkolnym w Łowyniu

Joanna Napierała nauczyciel w Zespole  
Szkolno-Przedszkolnym w Kamionnie

Izabela Tomaszewska nauczyciel w Przedszkolu z Oddziałami  
Integracyjnymi nr 2

Lidia Szymańska Kierzynka nauczyciel w Zespole Przedszkoli nr 1

Irmina Pospieszała nauczyciel w Zespole Przedszkoli nr 2

Z uwagi na zagrożenie pandemią Covid-19 nie odbyło się niestety 
uroczyste spotkanie Burmistrza Międzychodu Krzysztofa Wolnego 
z nagrodzonymi dyrektorami oraz nauczycielami szkół i przed-
szkoli z okazji Dnia Edukacji Narodowej.
W tym wyjątkowo trudnym czasie burmistrz Krzysztof Wolny pragnie tym ser-
deczniej podziękować wszystkim nauczycielom i pracownikom oświatowym za 
ich pracę na rzecz edukacji i kształtowania umysłów dzieci oraz młodzieży.

Wszystkim nagrodzonym serdecznie gratulujemy!
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Kiedy Jerzy Buzek był Przewodniczącym Parlamentu Europejskiego, 
zarzucano mu często, że prowadzi posiedzenia jak Marszałek Sejmu – 
czyli po prostu dba o prawidłowy przebieg obrad i nie zajmuje stanowi-
ska politycznego. Kiedy zastąpił go Martin Schultz, pojawiły się zarzuty 
odwrotne – że nazbyt wyraźnie akcentuje on własne poglądy i prze-
sadnie dba o interesy swojej frakcji w PE. Która z tych dwóch postaw 
jest bliższa Panu, jako Przewodniczącemu Rady Miejskiej? 

Zdecydowanie bliższy jest mi ten pierwszy model pracy przewodniczącego 
– czyli rola organizacyjno-porządkowa. Wynika to zarówno z zapisów sta-
tutowych, w myśl których zadaniem przewodniczącego jest organizacja 
pracy rady, ale także z mojego wieloletniego doświadczenia jako radnego. 
Uważam, że przewodniczący nie powinien kreować kierunków rozstrzyga-
nia spraw, tylko czuwać nad sprawnym i merytorycznym przebiegiem sesji. 
Obejmując tę funkcję zadeklarowałem, że będę zabiegał o to, by sesje rady 
miejskiej przebiegały w atmosferze szacunku i kultury, właściwej dla rangi 
takiego wydarzenia – i mam wrażenie, że postulat ten został spełniony.

Patrząc na kierunki rozwoju gospodarczego Międzychodu, chciałbym, aby 
opierały się one na dwóch filarach. Pierwszym z nich jest oczywiście ten, 
o którym Pan mówi – bardzo zintensyfikowane działania na rzecz pozyskiwa-
nia dużych inwestorów, co pozwala tworzyć nowe miejsca pracy oraz zwięk-
szać dochody budżetu gminy. Ale biorąc pod uwagę wydarzenia z niedale-
kiej przeszłości, kiedy jedna z dużych firm zakończyła działalność i około 
tysiąca osób nagle pozostało bez pracy, równie istotną kwestią wydaje mi 
się wspieranie rozwoju mikroprzedsiębiorstw i małych firm. Duża liczba 
mniejszych firm zawsze zapewnia stabilność lokalnego rynku pracy, dlatego 
też powinniśmy zadbać o zapewnienie im sprzyjających warunków rozwoju, 
chociażby w sferze podatkowej. Sprawą istotną jest też dla mnie to, by dzia-
łalność nowych podmiotów inwestycyjnych nie stała „w opozycji” do natural-
nych walorów przyrodniczych Międzychodu.

Gmina Międzychód, oprócz terenów inwestycyjnych, posiada także spory 
atut w postaci środowiska naturalnego. Dlatego też tym drugim filarem jest 
dla mnie wspieranie działań zmierzających do wykorzystania tych walorów 
dla dynamicznego rozwoju turystyki. I nie mam tu na myśli sezonowej tury-
styki, możliwej tylko przez dwa miesiące, w okresie letnim. Zależy mi bardzo 
na rozwoju działalności dostępnej cały rok, o charakterze prozdrowotnym 
- uzdrowiskowym czy leczniczym. Mamy ku temu naprawdę dobre warunki, 
dlatego też chciałbym zachęcać do inwestycji również podmioty gospodar-
cze z sektora takich usług. Zrobiliśmy pierwszy krok – mówię o rewitalizacji 
byłego ośrodka wypoczynkowego w Mierzynie, ale to nadal jedynie element 
turystyki sezonowej. Jeśli udało by się wzmocnić działania proinwestycyjne 
gminy także w kierunku całorocznej turystyki prozdrowotnej, moglibyśmy 
z pełnym przekonaniem mówić o zrównoważonym rozwoju gospodarczym 
Międzychodu. 

Dariusz Nowak
Przewodniczący 

Rady Miejskiej Międzychodu

Międzychodzki samorząd cieszy się opinią bardzo aktywnego i skutecz-
nego, jeśli chodzi o działania na rzecz rozwoju gospodarczego gminy… 

A czym jest drugi filar? 

A co jest dla Pana największym powodem do niepokoju, jeśli chodzi 
o przyszłość gminy Międzychód? 

Jest Pan przewodniczącym Rady już prawie dwa lata, wiele lat pełnił 
Pan także mandat radnego. Czy ma Pan jakiś cel, którego jak dotąd nie 
udało się zrealizować i jest nadal do osiągnięcia? 

Sylwetka Radnego

Zdecydowanie będą to kwestie społeczne – mam tu przede wszystkim 
na myśli aktualny, w mojej opinii nie do końca właściwie funkcjonujący sys-
tem instytucjonalnego wsparcia dla osób potrzebujących. Zapisy ustawowe 
sprawiają, że kreowanie takiego wsparcia na poziomie gminy nie jest łatwe, 
choć oczywiście pewne możliwości istnieją. Realizowany obecnie w Polsce 
model nie jest wsparciem bezpośrednim, nie jest „wyjściem do człowieka” 
– to raczej system administracyjno – biurowy. Tymczasem potrzebujemy 
streetworkerów, a nie urzędników. Miałem możliwość zapoznania się z sys-
temami opieki społecznej funkcjonującymi w krajach Europy Zachodniej 
i jestem przekonany, że wiele ze zdobytych tam doświadczeń powinnyśmy 
wykorzystywać. Tam pomoc trafia bezpośrednio do osób starszych, cho-
rych, bezrobotnych, realnie zapobiegając wykluczeniu społecznemu. Sądzę, 
że w tym właśnie kierunku powinniśmy pójść. W takim zakresie, w jakim samo-
rząd może działać w ramach obowiązującego systemu, staramy się to robić. 

Jeśli chodzi o moje cele w roli przewodniczącego, czyli zapewnienie spraw-
nej organizacji pracy rady, to sądzę, że zostały one w znacznym stopniu 
osiągnięte. Z mojej inicjatywy wprowadziliśmy pewne zmiany - współdecy-
dujemy w zakresie planowania i organizacji pracy rady, koordynujemy też 
zakres spraw podejmowanych przez komisje w celu uniknięcia dublowania 
się zagadnień czy kwestii. Sądzę, że działamy skutecznie, sprawnie i mery-
torycznie. Natomiast w zakresie tego, co stawiałem sobie za cel w nowej 
kadencji radnego, niewątpliwie wiele pozostało jeszcze do zrobienia. Minęły 
niespełna dwa lata, a wiele spraw - przede wszystkim związanych z inwesty-
cjami, wymaga dużej pracy koncepcyjnej, planistycznej, zanim przejdą one 
do etapu wykonawczego. Kolejne trzy lata zamierzam więc poświęcić prak-
tycznej realizacji tych działań. 

Rozmawiał Iwo Kijewski 

Dariusz Nowak – mgr pedagogiki, absolwent Wyższej Szkoły 
Pedagogicznej w Zielonej Górze, ukończył studia podyplomowe 
w Instytucie Psychologii UAM w Poznaniu, kurs kwalifikacyjny 
zarządzania oświatą WOM w Gorzowie Wlkp. W latach 1997-1999 
pedagog w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Międzycho-
dzie, od 1999 r. pracownik samorządowy w Starostwie Powiatowym 
w Międzychodzie – do 2017 r. kierownik Wydziału Oświaty, Kultury 
i Sportu, od 2017 dyrektor Powiatowego Centrum Usług Wspól-
nych w Międzychodzie. Radny Rady Miejskiej Międzychodu III, IV, V, 
VII i VIII kadencji, przewodniczył komisjom społecznej i rewizyjnej. 
Aktualnie przewodniczący Rady Miejskiej Międzychodu.
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Panie Marszałku, jak ocenia Pan szanse na rewitalizację oraz przywró-
cenie zlikwidowanych w latach 90-tych połączeń kolejowych Rokiet-
nica – Międzychód i Szamotuły – Międzychód? 
Starania o przywrócenie tych linii trwają od szeregu lat, zabiegają o to zarówno 
samorządy gminne i powiatowe, jak i samorząd województwa. Kolej jest jak naj-
bardziej wskazanym środkiem komunikacji, zawsze przyczynia się do rozwoju 
relacji gospodarczych i społecznych – jednakże pod warunkiem, że przewozi 
znaczące ilości pasażerów. Przy obsłudze niewielkich grup, czy wręcz pojedyn-
czych osób, z ekonomicznego punktu widzenia jest to transport nieracjonalny. 
I choć historycznie Międzychód połączony był z Poznaniem dwoma wspomnia-
nymi liniami, to aktualnie zapewnienie odpowiedniego natężenia ruchu na każ-
dej z nich nie jest możliwe. Dlatego też nasze działania skierowane są na razie 
na rewitalizację jednej z nich – mam tu na myśli linię 368, czyli Międzychód 
– Szamotuły. 

Jakie konkretnie są to działania? 
Jako samorząd województwa złożyliśmy wniosek do Funduszu Odbudowy 
o wsparcie rewitalizacji linii 368, taki sam wniosek złożyliśmy też do rządowego 
programu Kolej Plus. Czekamy, czy którykolwiek z nich się obroni i będziemy 
mogli liczyć na dofinansowanie. Jeżeli nie, potencjalnie możliwe jest jeszcze 
trzecie źródło, czyli Regionalny Program Operacyjny. Dotychczas mogliśmy prze-
znaczać z niego znaczące środki na remont torów kolejowych – niedawno wyre-
montowaliśmy linię Poznań – Piła, wcześniej Poznań – Wolsztyn czy Poznań – 
Wągrowiec. Nic nie stoi na przeszkodzie, by w nowej perspektywie uwzględnić 
połączenie Międzychód – Szamotuły, na razie jednak czekamy na rozstrzygnię-
cie, czy w programach regionalnych będą środki przewidziane na realizację 
takich zadań. 

Ile może kosztować przywrócenie tej linii? 
Mówimy tu o kosztach rzędu kilkuset milionów złotych - zatem rewitalizacja 
takiej linii to naprawdę bardzo duża inwestycja. Dlatego też ruch na tej trasie 
musiałby zakładać uruchomienie co najmniej 8 par pociągów w ciągu doby… 
i jest to naprawdę absolutne minimum. Przypomnę może, że na obecnie funkcjo-
nujących liniach uruchamiamy co najmniej 20 par pociągów na dobę. Przywró-
cenie linii Międzychód – Szamotuły wymagać będzie oczywiście również zakupu 
nowych pociągów. 

Obecnie poziom bezrobocia w Wielkopolsce nie jest wysoki, niemniej 
spowolnienie gospodarcze oraz pandemia COVID-19 mogą wywołać 
duży chaos na rynku pracy. To jeden z powodów, dla którego Gmina 
Międzychód stawia na poszukiwanie nowych inwestorów, aby zabez-
pieczyć dużą ilość nowych miejsc pracy. Czy z perspektywy wojewódz-
twa podziela Pan obawy samorządów gminnych przed dynamicznie 
rosnącym wskaźnikiem bezrobocia? 

Kiedy zaczęła się pandemia COVID-19, w następstwie czego zarządzono lock-
-down i rzeczywistość mogliśmy obserwować jedynie przez szyby domowych 
okien, istotnie pojawiła się duża obawa, że bezrobocie lawinowo wzrośnie. 

Niemniej jednak analizy z ostatnich miesięcy jak na razie nie potwierdzają, by 
miało być aż tak źle. W skali województwa bezrobocie wzrosło o kilka procent 
– w liczbach bezwzględnych to kilka tysięcy osób. Jest to oczywiście tendencja 
niekorzystna, daleka jednak od najczarniejszych scenariuszy. Bardzo liczę na to, 
że w najbliższym czasie na terenie Wielkopolski nie dojdzie do poważniejszych 
problemów z bezrobociem, choć oczywiście pewne perturbacje w wielu miej-
scach mogą mieć miejsce. Tym istotniejsze w tym kontekście stają się inwe-
stycje, także te komunikacyjne – one zapewniają bowiem większą mobilność 
pracowników, poprawiając elastyczność rynku pracy. Szczególnie ważne są też 
szeroko rozumiane działania wspierające przedsiębiorców, pomagające w utrzy-
maniu istniejących miejsc pracy. 

Wspomniał Pan o Funduszu Odbudowy… Polska będzie jednym z naj-
większych beneficjentów tego nowego programu UE. W latach 2021–23 
około 20 mld złotych będzie przeznaczone na cyfryzację, w tym 
e-administrację. Jak Pan sądzi, czy ze środków tych będą mogły doce-
lowo skorzystać samorządy gminne, które chciałyby unowocześnić 
proces obsługi spraw mieszkańców? 
Z Funduszem Odbudowy wszystkie samorządy wiążą duże nadzieje. Miały 
bowiem możliwość zgłaszania swoich projektów, które mają za zadanie dopro-
wadzić do ożywienia gospodarki, a więc przede wszystkim utrzymania tempa 
rozwoju inwestycyjnego. E-administracja zdecydowania przyspiesza i ułatwia 
pracę urzędów, proces rozpatrywania wniosków czy wydawania różnego rodzaju 
decyzji, należy więc traktować ją jako jeden z elementów napędowych gospo-
darki. Samorząd Województwa Wielkopolskiego skupił się głównie na pozyska-
niu środków na duże przedsięwzięcia inwestycyjne. Są wśród nich rewitalizacje 
linii kolejowych – poza omawianą linią Międzychód-Szamotuły złożyliśmy jesz-
cze cztery podobne wnioski. Chcemy także zbudować jedną zupełnie nową linię 
oraz zakupić z tych środków nowy tabor kolejowy. Zaplanowaliśmy wiele innych 
inwestycji komunikacyjnych – mam tu na myśli drogi i mosty, a także program 
budowy ścieżek rowerowych. Mam też nadzieję, że uda się pozyskać środku 
na sfinansowanie nowego oddziału protonoterapii. Ta jak dotąd najnowocze-
śniejsza metoda leczenia nowotworów stałaby się dostępna dla Wielkopolan. 
Środki z Funduszu Odbudowy z jednej strony ułatwiłyby więc realizację wielu 
ważnych dla Wielkopolski inwestycji, z drugiej byłyby pozytywnym impulsem 
dla gospodarki.

Dziękuję za rozmowę.
 Rozmawiała Julia Krakowiak

Wojciech 
Jankowiak

Gość numeru

Specjalnie dla Czytelników „Informatora Międzychodzkiego”

Wicemarszałek Województwa 
Wielkopolskiego 

Wojciech Jankowiak jest wicemarszałkiem Województwa Wielkopolskiego 
od 2007 roku. Wcześniej pełnił funkcję m.in. wiceprezydenta Poznania oraz 
wicewojewody wielkopolskiego. Jest odpowiedzialny za rozbudowę infra-
struktury komunikacyjnej regionu oraz procesy związane ze wspieraniem 
przedsiębiorczości i wzrostem zatrudnienia. Podlegają mu między innymi 
Departament Transportu, Departament Infrastruktury oraz Departament 
Wdrażania Europejskiego Funduszu Społecznego, nadzoruje także pracę 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu.

Gość numeru
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KOSZYKÓWKA
10 października, po dwutygodniowym opóźnieniu 
spowodowanym kwarantanną zawodników wro-
cławskiego Gimbasketu i planową pauzą w termina-
rzu, Sokół Międzychód zainaugurował rozgrywki 2 
Ligi Męskiej w sezonie 2020/2021. 

Pierwszym przeciwnikiem międzychodzian była dru-
żyna Tarnovia Basket Tarnowo Podgórne, w której 
składzie znaleźli się aż trzej byli zawodnicy MKS 
– Łukasz Kupczyński, Bartłomiej Gubernat i Filip 
Taisner. Mecz mimo wyrównanej pierwszej kwarty 
zdominowany został przez naszą drużynę, która 
w połowie ostatniej odsłony wyszła na aż 28-punk-

towe prowadzenie. Końcowy wynik zatrzymał się 
na 107:82 dla Sokoła, a najjaśniejszą postacią tego 
meczu okazał się powracający do Międzychodu, 
po wielu latach gry na poziomie 1 Ligi, wychowanek 
Kormorana Sieraków – Damian Szymczak. 25-letni 
koszykarz zdobył 27 punktów i uzbierał z tablic 8 
piłek prowadząc miejscową drużynę do pierwszego 
zwycięstwa w tym sezonie.

W kolejnym spotkaniu nasi koszykarze zmierzą się 
na wyjeździe z BMSlam Stal Ostrów Wielkopolski – 
mecz już w sobotę 17 października o godz. 17:00.

W minioną środę rozgrywki 3 Ligi rozpoczęła rów-
nież druga drużyna Sokoła, która podjęła w roli 
gospodarza ekipę Basketu Piła. Wynik tego spotka-
nia to 58:55 dla naszej drużyny.

Poniżej prezentujemy aktualny terminarz wszyst-
kich rozgrywek koszykarskich z udziałem drużyn 
Międzychodzkiego Klubu Sportowego „Sokół” 
i Uczniowskiego Klubu Koszykówki „Mikst” Między-
chód w sezonie 2020/2021. Niektóre terminy mogą 
jeszcze ulec zmianie.

PIŁKA NOŻNA
Po 12 kolejkach 4 Ligi wielkopolskiej piłkarze Miej-
skiego Klubu Sportowego Warta w Międzychodzie, 
z 22 punktami na koncie, plasują się obecnie na szó-
stym miejscu w tabeli i tracą do zajmującej pierwsze 
miejsce Victorii Września 10 punktów.

W bieżącym sezonie nasza lokalna drużyna spi-
suje się zaskakująco dobrze. Biorąc pod uwagę to, 
że minione rozgrywki zakończyła w dolnej części 
ligowej klasyfikacji, to sześć zwycięstw, cztery remisy 
i tylko dwie porażki robią pozytywne wrażenie.

KOSZYKARSKI TERMINARZ LIGOWY NA SEZON 2020/2021
Data Godz. Sokół – 2 Liga Godz. Sokół – 3 Liga Godz. Mikst – Kadeci / U-16 Godz. Mikst – Młodzik / U-13 Godz. Mikst – Młodzik / U-12

10.10.20 sob. 17:00 Sokół - Tarnovia 10:15 Akademia Poznań - Mikst
14.10.20 śr. 18:30 Sokół - Piła
17.10.20 sob. 10:15 Mikst - Kalisz 12:15 Mikst – KT Kosz Kalisz
18.10.20 niedz. 17:00 Stal Ostrów - Sokół 18:00 Basket Junior P-n - Sokół
24.10.20 sob. 13:00 Sokół - KKS Basket P-ń 10:15 Mikst – Tarnovia
25.10.20 niedz. 17:00 Sokół – Rycerze Rydzyna 14:30 Lider Swarzędz - Mikst
30.10.20 pt. 19:00 Politechnika - Sokół
31.10.20 sob. 17:00 Pleszew - Sokół
02.11.20 pon. 16:45 Mikst – Pniewy
04.11.20 śr. 20:00 Gimbasket Wrocław - Sokół
05.11.20 czw. 16:30 Mikst – Pyra Poznań
06.11.20 pt. 17:30 Mikst - Pyra

07.11.20 sob. 17:00 Sokół – Śląsk Wrocław 11:30 
15:00

1) Kalisz - Mikst
2) Ostrów - Mikst 12:00 Mikst - Zakrzewo

08.11.20 niedz. 12:00 Olimpijczyk - Mikst
14.11.20 sob. 13:00 Sokół – Wiara Lecha P-ń
15.11.20 niedz. 17:00 Basket Nysa - Sokół 10:00 Nowy Tomyśl - Mikst 10:00 Rawicz - Mikst
20.11.20 pt. 17:00 Mikst – Pyra
21.11.20 sob. *17:00 *Sokół – Obra Kościan 12:00 Osieczna - Mikst
22.11.20 niedz. 17:30 Pyra P-ń - Sokół
28.11.20 sob. Krono Żary - Sokół
29.11.20 niedz. 13:00 Sokół - Września 11:00 Mikst - Akademia P-ń 12:00 Basket Suchy Las - Mikst
02.12.20 śr. 18:30 Sieraków - Sokół
05.12.20 sob. 17:00 Sokół - Poznań 11:00 Mikst – Basket Kicin
06.12.20 niedz. 16:30 Mikst – Junior Pozn. 10:00 Gniezno - Mikst
10.12.20 czw. *19:00 Nowy T. - Mikst
12.12.20 sob. 18:00 Jelenia Góra - Sokół 11:00 Mikst – Korona Zakrzewo
13.12.20 niedz. 13:00 Sokół - Rawicz 10:00 Pyra - Mikst
18.12.20 pt. 17:30 Mikst - Gniezno
19.12.20 sob. 17:00 Sokół – Kąty Wrocławskie 13:00 Mikst – Akademia P.
20.12.20 niedz. 12:00 Szczecin - Sokół 10:30 Rydzyna - Mikst

Sportowe
wydarzenia

Październik zazwyczaj obfituje w ważne 
sportowe wydarzenia, nie inaczej jest 
w tym roku, chociaż większość z nich 
odbywa się bez udziału publiczności. 
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Data Godz. Sokół – 2 Liga Godz. Sokół – 3 Liga Godz. Mikst – Kadeci / U-16 Godz. Mikst – Młodzik / U-13 Godz. Mikst – Młodzik / U-12

02.01.21 sob. 17:00 Sokół – Gimbasket Wrocław
09.01.21 sob. PAUZA 18:00 Piła - Sokół
10.01.21 niedz. 10:00 10:00 Zakrzewo - Mikst
16.01.21 sob. 16:00 Tarnovia – Sokół 12:00 Mikst – Stal O. 10:30 Kalisz – Mikst
17.01.21 niedz. 13:00 Sokół – Basket Junior P-ń 11:00 11:00 Mikst - Nowy Tomyśl
22.01.21 pt. 19:15 Tarnovia - Mikst

23.01.21 sob. 17:00 Sokół – Stal Ostrów 11:00 Mikst – Lider Swarzędz

24.01.21 niedz. *13:00 KKS Basket P-ń - Sokół 12:00 Mikst - Olimpijczyk

29.01.21 pt. 17:00 Pniewy – Mikst

30.01.21 sob. * Rycerze Rydzyna – Sokół

31.01.21 niedz. 13:00 Sokół - Politechnika

06.02.21 sob. 17:00 Sokół - Pleszew 11:00 Mikst - Rawicz

08.02.21 pon. 19:00 Pyra - Mikst

13.02.21 sob. * Śląsk Wrocław - Sokół

14.02.21 niedz. 17:30 Wiara Lecha - Sokół

17.02.21 śr. 18:30 Sokół - Pyra

20.02.21 sob. 17:00 Sokół – Basket Nysa

27.02.21 sob. * Obra Kościan - Sokół
28.02.21 niedz. 17:00 Września - Sokół
03.03.21 śr. 18:30 Sokół - Sieraków
06.03.21 sob. 17:00 Krono Żary - Sokół
12.03.21 pt. 17:30 Pyra – Mikst
13.03.21 sob. * Poznań - Sokół 13:00 Mikst - Osieczna
14.03.21 niedz. 17:30 Rawicz - Sokół
20.03.21 sob. 17:00 Sokół - Jelenia Góra 10:15 Akademia P. - Mikst 11:00 Mikst – Basket Suchy Las
21.03.21 niedz. 13:00 Sokół - Szczecin
27.03.21 sob. 11:00 Basket Kicin - Mikst
28.03.21 niedz. 18:00 Kąty Wrocławskie - Sokół 16:30 Junior P. – Mikst
17.04.21 sob. 11:00 Korona Zakrzewo - Mikst
18.04.21 niedz. 13:00 Mikst – Nowy T.
24.04.21 sob. 11:00 Mikst – Rydzyna

*Termin, godzina lub miejsce może ulec zmianie MECZE WYJAZDOWE – MIKST MECZE WYJAZDOWE – SOKÓŁ MECZE MIEJSCOWE

SZTUKI WALKI
1 października w Poznaniu odbyły się 
otwarte Mistrzostwa Wielkopolski w Bra-
zylijskim Jiu-Jitsu. W mistrzostwach brali 
udział zawodnicy z całego kraju. 
Od kilku miesięcy w klubie MMA DEVIL INVIC-
TUS MIĘDZYCHÓD rozwija się sekcja Brazylij-
skiego Jiu–Jitsu pod okiem trenera Maksymi-
liana Wiśniewskiego. Międzychodzki Klub po raz 
pierwszy wziął udział w mistrzostwach BJJ i od 
razu były to bardzo udane zawody. Zawodnicy 
wrócili z Poznania z dużą ilością medali, a trener 
i prezes klubu MMA DEVIL INVICTUS MIĘDZY-
CHÓD Przemysław Knioch był bardzo dumny 
ze swoich zawodników, którzy pokazali zacię-
cie do walki i twardy charakter. Całe mistrzo-
stwa odbywały się w stylu drabinkowym, czyli 
przegrany odpadał. Nasi sportowcy pięli się 
po szczeblach, jakby trenowali BBJ od wielu 
lat. Jak sami zawodnicy wspominają, jest to 
zasługa ich trenera Maksymiliana, który stawia 
na ciężką pracę i szlifowanie technik. 

Złoci medaliści otrzymali kwalifikacje na Mistrzo-
stwa Polski, które odbędą się już za miesiąc. 
Ogromne gratulacje dla trenerów i zawodników!

Na początku października Burmistrz 
Międzychodu Krzysztof Wolny przyznał 
nagrody finansowe osobom wyróżnia-
jącym się w dziedzinie sportu. 

NAGRODZENI ZOSTALI:
Dawid Łapa  armwrestling
Paweł Budych  armwrestling 
Łukasz Rachowka armwrestling 
Marta Świątek  armwrestling 
Łukasz Świątek armwrestling 
Zuzanna Doroba lekkoatletyka 
Alan Cessa  koszykówka
Jakub Nowak  koszykówka

Wszystkim wyróżnionym osobom gra-
tulujemy i życzymy dalszych sporto-
wych sukcesów!

NAGRODY ZA SZCZEGÓLNE 
OSIĄGNIĘCIA W DZIEDZINIE 

SPORTU

Mistrzostwa Wielkopolski w Brazylijskim Jiu-Jitsu 
Wyniki

Przemysław Knioch  srebro 
Szymon Mach   złoto i srebro
Maciej Stańczuk   złoto
Leszek Kowalczyk  srebro
Radek Kaszkowiak  srebro 
Marek Kaszkowiak  złoto i brąz 
Artur Vu Hong   brąz 

Radek Matysiak otarł się o podium.
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Bolesław NAPIERALSKI (1944-2020)

Urodził się 10 stycznia 1944 r. w Grodzisku Wielkopolskim. Do Między-
chodu przybył w roku 1954, tutaj uczył się w szkole podstawowej. Szkołę 
średnią - Technikum Budowlane, ukończył w Poznaniu. Od roku 1964 
pracował przez kilka kolejnych miesięcy w Państwowym Ośrodku 
Maszynowym w Bielsku. Następnie, powołany do zasadniczej służby 
wojskowej, odbył ją jako chórzysta w Centralnym Zespole Artystycz-
nym Wojska Polskiego w Warszawie. Po powrocie z wojska od 20 paź-
dziernika 1966 r. do 30 kwietnia 1967 r. był referentem do spraw rol-
nictwa i zaopatrzenia wsi w wodę przy Prezydium Powiatowej Rady 
Narodowej w Wydziale Rolnictwa i Leśnictwa w Międzychodzie. Od 
1 maja 1967 r. podjął pracę w Państwowym Ośrodku Turystyki i Wypo-
czynku jako pracownik do spraw technicznych. Z początkiem 1972 roku 
awansował na dyrektora tej jednostki. Funkcję tę pełnił do grudnia 
1975 r., kiedy nastąpiła reorganizacja tych ośrodków.

Do jego sukcesów w pracy zawodowej należy wykonana od podstaw 
budowa ośrodka wypoczynkowego w Mierzynie, rozbudowa i moder-
nizacja ośrodka wypoczynkowego w Sierakowie, oraz budowa Zajazdu 
„Ostęp” w Gorzyniu. Ukończył zaoczne zawodowe studia administra-
cyjne na Wydziale Prawa i Administracji UAM w Poznaniu. Od 1 stycz-
nia 1976 r. do 31 maja 1982 r. sprawował funkcję dyrektora Przedsię-
biorstwa Turystycznego „Warta-Tourist” do czasu reorganizacji tej 
jednostki w maju 1982 r. W tym czasie czuwał nad dalszą rozbudową 
ośrodka wypoczynkowego w Mierzynie, budową zajazdu w Skwierzynie, 
budową zajazdu nad jeziorem Głębokim koło Międzyrzecza, przygoto-
waniami budowy hotelu „Neptun” w Międzychodzie oraz rozbudową 
ośrodka wypoczynkowego nad jeziorem Szarcz w Pszczewie. 

W dniu 1 sierpnia 1983 r. związał się z Urzędem Miasta i Gminy w Mię-
dzychodzie, gdzie podjął pracę jako inspektor do spraw gospodarki 
komunalnej. Kilka miesięcy później został zastępcą naczelnika Mia-
sta i Gminy Międzychód. Funkcje tę pełnił do grudnia 1986 r. Z dniem 

1 stycznia 1987 r. został naczelnikiem Miasta i Gminy w Międzychodzie. 
Funkcję tę sprawował do 31 maja 1990 r., a po trzymiesięcznej przerwie 
powołany został na zastępcę burmistrza. Od maja 1995 r. pracował 
jako kierownik działu technicznego i utrzymania ruchu w Fabryce Mebli 
Tapicerowanych Christianapol w Łowyniu. W czasie sprawowania tej 
funkcji przyczynił się do budowy siedmiu hal produkcyjnych, budowy 
wielu pomieszczeń biurowych i socjalno-bytowych, budowy od 
początku oddziału zakładu w Krajence i budowy kotłowni zakładowej.

5 października w wieku 76 lat zmarł śp. Bolesław Napie-
ralski, były naczelnik i zastępca burmistrza Międzychodu. 
Uroczystości pogrzebowe odbyły się 9 października.

Z wielkim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci wyjątkowego człowieka, 
byłego Naczelnika Miasta i Gminy w Międzychodzie oraz byłego Zastępcy Burmistrza

Śp. Bolesława Napieralskiego,

który na stałe zapisał się na kartach historii Międzychodu. Na zawsze pozostanie w naszych sercach i pamięci.

Łącząc się w bólu i żałobie z Rodziną oraz Bliskimi, składamy wyrazy głębokiego współczucia 
i szczerego żalu z powodu tej straty.

Burmistrz Międzychodu Krzysztof Wolny  
wraz pracownikami Urzędu Miasta i Gminy w Międzychodzie

Pożegnaliśmy
Bolesława

Napieralskiego


